



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. DC 154 (2015)

EU-Council of Europe joint project "Regional Support for Inclusive Education" - Final conference in Sarajevo

Strasbourg, 03.11.2015 – The Final Conference of the European Union - Council of Europe joint project "[Regional Support for Inclusive Education](#)" will take place in Sarajevo on 5 - 6 November. It is organised in the framework of [Bosnia and Herzegovina's Chairmanship](#) of the Council of Europe's Committee of Ministers and will be opened by Đorđe Miličević, Deputy Minister of Civil Affairs of Bosnia and Herzegovina (Parliament Building, Sarajevo, 5 November, 10am).

The 3-year project (1 January 2013 - 30 November 2015) is implemented in seven beneficiaries of the South East Europe region – Albania, Bosnia and Herzegovina, Croatia, Montenegro, Serbia, "the former Yugoslav Republic of Macedonia" and Kosovo*. The project aims to enhance social inclusion and cohesion in the region by promoting the concept of inclusive education as a reform principle promoting diversity, in line with the beneficiaries' commitments to Council of Europe standards and EU accession.

Representatives of the [49 pilot schools](#) selected to take part in the project as well as experts, policy-makers and high-level officials from the relevant ministries of the region will participate in the conference: they will highlight the project's outcomes and achievements with a view to promoting the regional policy recommendations upon which action plans were developed by the seven beneficiaries.

The conference will be open to the press – Parliament Building, Sarajevo ([further information - agenda of the conference](#)).

* "All references to Kosovo, whether to the territory, institutions or population, in this text shall be understood in full compliance with United Nations Security Council Resolution 1244 and without prejudice to the status of Kosovo."

Contact: [Can Fisek](#), Spokesperson/Media Officer, tel. +33 3 88 41 30 41

Projet conjoint UE–Conseil de l'Europe « Soutien régional à l'éducation inclusive » - Conférence finale à Sarajevo

Strasbourg, 03.11.2015 – Le conférence finale du projet conjoint de l'Union Européenne et du Conseil de l'Europe « [Soutien régional à l'éducation inclusive](#) » aura lieu à Sarajevo les 5 et 6 novembre. Elle est organisée dans le cadre de la [présidence de la Bosnie-Herzégovine](#) du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe et sera ouverte par Đorđe Miličević, Ministre adjoint des Affaires Civiles de la Bosnie-Herzégovine (au Parlement, à Sarajevo, le 5 novembre à 10h00).

Le projet, d'une durée de 3 ans (1 janvier 2013 - 30 novembre 2015), est mis en œuvre dans sept bénéficiaires de l'Europe du Sud Est - Albanie, Bosnie-Herzégovine, Croatie, Monténégro, Serbie, «ex République Yougoslave de Macédoine» et Kosovo*. Il vise à renforcer l'inclusion et la cohésion sociales dans la région en favorisant le concept d'éducation inclusive comme principe de réforme promouvant la diversité, conformément aux engagements pris par les bénéficiaires au regard des normes du Conseil de l'Europe et d'adhésion à l'UE.

Les représentants des [49 écoles pilotes](#) sélectionnées pour participer au projet, ainsi que des experts, des décideurs et des responsables de haut niveau des ministères concernés de la région participeront à la conférence : ils mettront en avant sur les résultats et les accomplissements du projet afin de promouvoir les recommandations de politique régionale sur laquelle des plans d'action ont été élaborés par les sept bénéficiaires.

La conférence sera ouverte à la presse – Le Parlement, Sarajevo ([informations complémentaires](#))

[- programme de la conférence](#)).

** « Toute référence au Kosovo mentionnée dans ce texte, que ce soit à son territoire, ses institutions ou sa population, doit se comprendre en pleine conformité avec la Résolution 1244 du Conseil de Sécurité des Nations Unies et sans préjuger du statut du Kosovo. »*

Contact: [Can Fisek](#), Porte-parole/attaché de presse, tél. +33 3 88 41 30 41